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Vážení spoluobčané,

dovolte, abych Vám do nového roku 
popřál pevné zdraví, které je základem 
šťastného života, mnoho štěstí, bez 
něhož se také v životě neobejdeme, 
mnoho úspěchů osobních i profes-
ních a hodně důvodů ke spokojenosti. 
V tomto období každý z nás bilancuje 
rok předcházející, ve kterém se mu 
podařilo splnit své plány a předsevzetí, 
či nikoli, a samozřejmě si dává i nové 
závazky a cíle na rok následující. Život 
člověka je sám o sobě pestrý a každého 
z nás postihly i dny zlé, naplněné trá-
pením, smutkem a nezdarem, tak i dny 

dobré, veselé, radostné a šťastné. A na 
tom dobrém je potřeba stavět, rozvíjet 
a nebát se překážek, které určitě při-
jdou. I samotná obec během minulého 
roku překonávala překážky, ale těšila 
se i z dokončených děl a úspěchů. 
Doufám, že i Vy, občané, jste prožívali 
úspěchy a pozitivní události.

Mnoho v naší obci je potřebné vybu-
dovat, vylepšit a zkrášlit. Na to je však 
potřeba hodně úsilí, práce, jednání, 
projektů, ale i dobré vůle, spoluprá-
ce a tolerance. Proto Vám děkuji za 
všechny Vaše připomínky, názory, 
ale i konstruktivní kritiku, která nám 

pomáhá v naší práci. Také Vám chci 
poděkovat za dobře odvedenou práci 
na Vašich pracovištích a ve Vašich 
domovech a rodinách.

Závěrem mého novoročního textu vy-
slovím přání: „Važme si jeden druhé-
ho, mějme rádi naši obec a zachovej-
me si úctu jeden k druhému.“ K tomu 
Vám všem přeji osobně, ale i jménem 
zastupitelů obce hodně zdraví, štěstí, 
lásky, trpělivost při řešení osobních 
problémů a při každodenní práci.

Radovan Filip, starosta obce

Novoroční proslov starosty obce
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Adventní koncert
Na Adventním koncertě, který se uskutečnil třetí adventní 
neděli, 16. prosince, v kostele Narození sv. Jana Křtitele 
v Žichlínku, se nám předvedla Lanškrounská schola pod ve-
dením Pavla Baroše.  Po úvodním slovu a představení dětí ve 
sboru nám zazpívaly tradiční i netradiční písně, doprovázené 
kytarami, píšťalkou anebo houslemi. Při tomto koncertu nám 
děti svým zpěvem přiblížily nadcházející vánoční svátky, na 
které se společně s nimi velmi těšíme.

Za mě i za celou obec Žichlínek Vám přeji příjemné a klidné 
prožití vánočních svátků a do nového roku mnoho štěstí, 
zdraví a splněných snů.      

Blanka Indrová

Česko zpívá 
koledy
Místní hasičky v předvánočním čase 
napadlo, proč jezdit do města zpívat ko-
ledy, když můžeme zpívat u nás, v obci 
Žichlínek. A tak se hned zaregistrovaly 
do akce Česko zpívá koledy.

Po celé republice se ve středu 12. prosin-
ce v 18 hodin sešli na zaregistrovaných 
místech lidé, kteří si v adventním čase 
chtěli v okruhu svých sousedů, zná-
mých i neznámých lidí zazpívat koledy. 
Na programu byly následující koledy 
Nesem vám noviny, Narodil se Kris-
tus Pán, Půjdeme spolu do Betléma, 
Štěstí, zdraví, pokoj svatý, Pásli ovce 
valaši a závěrečná píseň Vánoce, Vánoce 
přicházejí.

V Žichlínku se akce konala před po-
hostinstvím U Filipů. Příchozím byly 
rozdány texty koled a prskavky. Zpěv 

Mikulášské 
dílny
Druhou prosincovou neděli se 
žichlínský sál zaplnil menšími 
i většími dětmi, které v doprovodu 
nejen rodičů očekávali příchod 
Mikuláše, anděla a čerta. Aby čekání 
rychleji ubíhalo, mohl si každý 
vyrobit adventní dekoraci podle 
svého výběru. Svoji zručnost mohli 
přítomní otestovat při výrobě anděla 
z polystyrenu a provazu, závěsné-
ho andílka, papírového obalu na 
bonbon či lízátko s předvánočním 
motivem. I ti nejmenší pak hravě 
zvládli ozdobit připravené hvězdy 
z dřevěných špachtlí a nazdobit 
perníčky podle své fantazie.

Netrvalo dlouho a už bylo slyšet cin-
kání čertovských zvonců a klapání 
mikulášské berly. Děti se postupně 
osmělovaly k tomu, aby Mikulášovi 
přednesly básničku, a od andílků 
pak dostaly sladkou nadílku. Čerti 
naštěstí nebyli na hodné děti potře-
ba, tak zůstali stát opodál.

Děkujeme všem organizátorům za 
uspořádání příjemného mikulášské-
ho odpoledne.

Blanka Hubálková

První adventní neděli jsme se společně 
sešli, abychom slavnostně rozsvítili 
vánoční strom, který ve večerních 
hodinách září z dálky a připomíná čas 
Vánoc. Do vánoční atmosféry nás uvedlo 
vystoupení dětí z mateřské a základní 
školy pod vedením paní učitelky Gloca-
rové a pana ředitele Krejčího. Následo-
valo hudební vystoupení na trubku pana 
Matyáše Grofa. Poté jsme odpočítali 
rozsvícení stromku a přivítali tři krále 
a další příchozí k živému betlému. V deš-
tivém počasí, za zvuků koled bylo možné 
ochutnat vánoční cukroví a nechybělo 
také něco teplého na zahřátí. Na závěr se 
mohly děti vyfotit u živého betléma.

Tímto víkendem začal křesťanský ad-
vent, očekávání příchodu Ježíše Krista 
a příprava na oslavu jeho narození. 
Vánoční atmosféra by měla zůstat v du-
chu rodinné pohody, klidu a setkávání 
se s blízkými. Ale bohužel doba adventu 
odstartuje čas více či méně zběsilých 
nákupů, pečení, vaření, zdobení strom-
ků, balení dárků a nervozity, která se 
zázračně zklidní v magické atmosféře 
Štědrého večera. Slovo „advent“ ale na-
značuje, že někde za tím vším bychom 
si měli najít čas na hlubší zamyšlení, 
proto Vám za celou kulturní komisi přeji 

hodně klidných chvil, vánoční poho-
dy, zastavení s přáteli, plno dětských 
úsměvů a do Nového roku 2019 hodně 
zdraví! 

Děkuji všem, kteří se na rozsvícení 
stromku a živém betlému podíleli, 
a hasičům za poskytnutí zbrojnice před 
deštěm.

Blanka Indrová

Foto naleznete na www.zonerama.com 
do vyhledávače si zadejte Rozsvícení 
vánočního stromu Žichlínek 2018

hasiček (V. Šrámková, E. Kuttichová, 
E. Motlová, P. Antesová) a dalších 20 
– 30 lidí doprovázeli hrou na kytaru J. 
Pekařová, M. Vávra a D. Doležal.

Nezůstalo pouze u předepsaných písní. 
Příchozí si poté zazpívali i další písně 

s vánoční tématikou a poté se odebrali 
do tepla svých domovů nebo místního 
pohostinství. 

Podle podkladů V. Šrámkové 
napsala B. Hubálková.

Rozsvícení vánočního stromu

Mikulášské dílny

Rozsvěcení vánočního stromečku
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Informace z  obecního úřadu

Obecní úřad Žichlínek 
hledá 
KRONIKÁŘE/KRONI-
KÁŘKU!
Kdo byste měl zájem podí-
let se na zachování psaných 
zpráv o naší obci, ohlaste se 
prosím na obecním úřadu.

Na obecním úřadu 
a v pohostinství U Fi-
lipů můžete zakoupit 
pohlednice a magnetky 
s motivem Žichlínku.
Pohlednice 15x10 cm: 5,- Kč
Magnetka 7x5 cm: 15,- Kč

Zichlínekˇ

Zichlínekˇ
Obec

Magnetka

Pohlednice

Výše poplatků pro 
rok 2019

 » Poplatek ze psů
150,- Kč/pes, 300,- Kč/další pes
splatný do 30. 4. 2019

 » Poplatek za odpady 
400,- Kč/osoba 
splatný do 31. 3. 2019

Upozornění pro občany: 

Je potřeba, aby každá sběrná nádoba 
(popelnice) byla označena samolep-
kou (bez omezení platnosti v barvě 
modrožlutobílé). Na vyžádání tuto 
samolepku obdržíte na Obecním úřadu 
Žichlínek.

Sběrný dvůr je v následujícím období 
otevřen každou sobotu 8 – 11 hod.

Leden 1 15 29 10 24 10 25 30
Únor 12 26 7 21 7 22
Březen 12 26 7 21 7 22
Duben 9 23 4 18 4 19
Květen 7 21 2 16 30 2 17 30 1
Červen 4 18 13 27 14 27
Červenec 2 16 30 11 25 12 25 31
Srpen 13 27 8 22 9 22
Září 10 24 5 19 6 19
Říjen 8 22 3 17 31 4 17 30
Listopad 5 19 14 28 1 14 29
Prosinec 3 17 31 13 27 13 28

Svoz papíru

 čtvrtek - 
pátek

Svoz skla

Svoz odpadů v roce 2019

Měsíc

Směsné 
odpady - 

popelnice

úterý (v  lichém 
týdnu)

Svoz plastu

čtvrtek

Ustavující zasedání zastu-
pitelstva obce Žichlínek dne 
30. 10. 2018
Jedná se o první zasedání nově 
zvolených zastupitelů. 

 » Zasedání bylo zahájeno 
dosavadním starostou obce 
Radovanem Filipem.

 » Přítomní zastupitelé složili 
slib.

 » Jako uvolněný starosta obce 
byl zvolen Radovan Filip (pro: 
8, proti: 0, zdrželi se: 1).

 » Místostarostou byl zvolen La-
dislav Skalický (pro: 8, proti: 
0, zdrželi se: 1).

 » Zastupitelstvo obce zřídilo 
tříčlenný finanční výbor – 
předseda Šimon Daniel, čle-
nové výboru Ondřej Skalický 
a František Filip (pro: 9, proti: 
0, zdrželi se: 0).

 » Zastupitelstvo obce zřídilo 
tříčlenný kontrolní výbor – 
předsedkyně Blanka Hubál-
ková, členové výboru Ladislav 
Pospíšil a Jiří Mareš (pro: 9, 
proti: 0, zdrželi se: 0).

 » Zastupitelstvo obce zřídilo 
pětičlenný kulturní výbor – 
předsedkyně Blanka Indrová, 
členové budou jmenováni 
dodatečně (pro: 9, proti: 0, 
zdrželi se: 0).

 » Zastupitelstvo obce zvolilo zá-
stupcem obce ve Školské radě 
ZŠ Žichlínek Danu Krátkou 
(pro: 9, proti: 0, zdrželi se: 0).

Zasedání zastupitelstva 
obce Žichlínek dne 4. 12. 
2018

 » Zastupitelstvo obce schválilo 
rozpočtové opatření na příjem 
dotace ve výši 51.054 Kč od 
Pardubického kraje na výdaje 
JSDH (pro: 8, proti: 0, zdrželi 
se: 0).

 » Starosta obce vydal Plán 
inventur, kde je uveden důvod, 

stanoveny termíny zaháje-
ní, ukončení a vypracování 
Inventarizační zprávy, složení 
komisí a termín proškolení je-
jich členů. Zastupitelstvo obce 
vzalo na vědomí Plán inventur 
pro rok 2018 (pro: 8, proti: 0, 
zdrželi se: 0).

 » Zastupitelstvo obce schválilo 
odkup pozemků pod obecní-
mi cestami za cenu 20,- Kč/
m2. Jedná se o 446 m2 z ppč. 
413/3, 67 m2 z ppč. 412/11 
a 43 m2 z ppč. 297/18 (pro: 8, 
proti: 0, zdrželi se: 0).

 » Zastupitelstvo obce rozhodlo 
zachovat volný průjezd na 
nově vyasfaltované účelové 
komunikaci UK 16 na ppč. 
396/3 (pro: 7, proti: 0, zdrželi 
se: 1).

Zasedání zastupitel-
stva obce Žichlínek dne 
20.12.2018

 » Zastupitelstvo obce jmeno-
valo členy kulturního výboru: 
Taťánu Motlovou, Ludmilu 
Langrovou, Lucii Odstrčilo-
vou a Františka Filipa (pro: 8, 
proti: 0, zdrželi se: 1).

 » Zastupitelstvo obce schválilo 
rozpočet obce pro rok 2019, 
který počítá s celkovými pří-
jmy 16.128.200 Kč, s celkový-
mi výdaji 20.621.500 Kč a se 
zapojením části přebytku z mi-
nulých let ve výši 4.493.300 Kč 
(pro: 9, proti: 0, zdrželi se: 0).

 » Zastupitelstvo obce schválilo 
Střednědobý výhled rozpočtu 
obce Žichlínek na roky 2020-
2022 (pro: 9, proti: 0, zdrželi 
se: 0).

 » Zastupitelstvo obce schvá-
lilo výši příspěvku pro DSO 
Lanškrounsko ve výši 50 Kč 
na obyvatele (pro: 9, proti: 0, 
zdrželi se: 0).

Zpracovala B. Hubálková

Z  obce

Jednání zastupitelstva obce
V následujícím textu bych vás chtěla informovat o nejdůležitějších 
událostech, které se řešily na veřejných jednáních zastupitelstva obce ve 
4. čtvrtletí roku 2018.V pátek 30. 11. 2018 se v obřadní síni 

OÚ Žichlínek uskutečnilo letošní 
druhé vítání občánků. Nejmladší ob-
čánky přivítala svým zpěvem Vendula 
Mrázková s hudebním doprovodem 
Michaely Simandlové a poté je svým 
projevem oslovil starosta obce Rado-
van Filip. Následoval program dětí ze 
Základní školy Žichlínek.  Po podpisu 
do pamětní knihy převzali rodiče pro 
děťátko blahopřání, dárkový balíček 
a květinu. Následně se mohli se svojí 
ratolestí vyfotografovat.

Mezi nové občany Žichlínku byli 
přivítáni:

Tadeáš Zeman, narozen 8. 8. 2018 
(rodiče Michaela a Pavel Zemanovi),

Jiří Krátký, narozen 3. 11. 2018 
(rodiče Jaroslava Urbanová a Martin 
Krátký),

Jakub Junek, narozen 10. 7. 2018 
(rodiče Ivona a Jan Junkovi),

Vítání občánků

David Studený, narozen 17. 7. 2018 
(rodiče Petra a Petr Studení),

Ondřej Šula, narozen 29. 7. 2018 (ro-
diče Lucie Chlebníčková a Jakub Šula),

Anděla Kolenyaková, narozena 11. 10. 
2018 (rodiče Iveta a Martin Kolenya-
kovi).

Dětem přejeme do života hodně zdraví, 
štěstí a úsměvů, rodičům hodně radosti, 
spokojenosti a úspěchů při výchově svých 
dětí.

Blanka Indrová 
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Prevence předcházení nebezpečí - SDH Žichlínek 

Vážení občané,

být členem Sboru dobrovolných 
hasičů, to není jen o pomoci, ale i o pre-
venci předcházení nebezpečí. Touto 
problematikou se zabývají i referenti 
prevence, šíří a upozorňují na rizika 
v oblasti požárů a problematiku ochra-
ny obyvatelstva.

Topná sezóna je v plném proudu, proto 
bych Vás rád seznámil s možnými 
nepravdami a mýty ohledně komínů 
a čištění spalinových cest. V dnešní 
době už členové hasičstva nechodí na 
preventivní prohlídky technických 
stavů komínu, neprovádí kontroly 
dodržování bezpečných vzdáleností 

Kroužek mladých hasičů začal ve 
své činnosti už v září, kdy děti začaly 
trénovat na hlavní soutěž hru Plamen. 
Mladí hasiči zlepšovali svou střelbu ze 
vzduchovky, sbírali nové znalosti a na-
učili se pracovat v kolektivu. Tréninky 
probíhaly jednou týdně. Ohromné 
zkušenosti děti sbíraly i ve všech absol-
vovaných soutěžích. 

První soutěž této sezóny se uskutečnila 
15. září v Mladkově. Jednalo se o běh 
na 60 metrů překážek. Naše dívky zde 
získaly velice dobrá umístění. Eliška 
Kuřová 12. místo, Kamila Pavléko-
vá 11., Kateřina Kovářová 6. místo 
a Magdaléna Kuřová, která se zúčast-
nila tohoto závodu poprvé, se umístila 
na výborné 19. pozici z 37 závodnic. 

Druhý závod se konal hned následující 
den v obci Bohousová u Žamberka. 
V kategorii mladších dívek se téměř 
stupňů vítězů dotkla Kateřina Kovářo-
vá, její 4. místo je úžasné v konkurenci 
40 dívek. V kategorii mladších chlapců 
se neztratil ani František Skála, který 
získal 11. místo, a Vincent Dušek, 
který dosáhl 20. místa. Jan Skalický 
se probojoval na 13. příčku v kategorii 
starších chlapců. 

hořlavých látek od kotlů či kamen. Tyto 
povinnosti má každý vlastník nemovi-
tosti sám.

Problematika komínů je stále živá a je 
i nově řešena úpravou právních před-
pisů. Novela zákona o požární ochraně 
společně s vyhláškou číslo 34/2016 Sb. 
nám uvedenou oblast dobře definují. 
Musíme se zde vyrovnat s termíny čiš-
tění a kontrola, které jsou periodické, 
jak ukazuje tabulka. Dalším termínem 
je revize spalinové cesty, která se pro-
vání jen v šesti vymezených případech 
a není periodická (např. před uvedením 
nové spalinové cesty do provozu nebo 
při každé stavební úpravě komínu, při 
komínovém požáru, při změně druhu 
paliva připojeného spotřebiče paliv, 
před připojením spotřebiče paliv do ne-

Hasiči

První závod Ligy mladých hasičů Šum-
perku se uskutečnil v Sudkově. Závod 
nese název Hasičský čtyřboj, účastní 
se ho pětičlenné hlídky, které plní čtyři 
stanoviště: střelbu ze vzduchovky, 
uzlovou štafetu, zdravovědu a běh na 
60 metrů překážek. Právě v běhu na 60 
metrů překážek se dětem velice dařilo. 
Jan Motl v této disciplíně obsadil 
překrásné 5. místo a Jan Skalický 6., 
avšak Kamile Pavlékové se podařilo 
získat nádherné 3. místo. Naše mladší 
družstvo vybojovalo pěkné 7. místo 
a starší družstvo 13. místo.  

Další závod se konal v nedaleké Tateni-
ci. Děti si zde mohly ověřit své znalosti 
a dovednosti v branném závodě. Mlad-
ší družstvo obsadilo krásné 4. místo, 
starší po nevydařené střelbě skončilo 
až na 12. místo z 16 týmů. 

V Lanškrouně se 20. 10. 2018 pořádal 
poslední závod ze série běhu na 60 
metrů překážek. Janu Motlovi se tady 

používané spalinové cesty či při vzniku 
trhlin u používané spalinové cesty). 
Proto si dejte pozor, co Vám kominická 
firma účtuje. 

Pozor na falešné kominíky! O provede-
ných pracích (kontrola, čištění, revize) 
je kominík povinen vystavit doklad, 
např. zprávu o provedení kontroly/
čištění/revizi.

Pokud již z jakýchkoliv příčin do-
jde k požáru, je velice důležité včas 
zpozorovat, že k němu došlo. V dnešní 
době máme k dispozici velmi účinné 
hlásiče požáru či hlásiče úniku plynu. 
Pořizovací cena takového nenáročného 
ochránce je pár stovek korun a živost-
nost až 10 let. Tato nenáročná investice 
se rozhodně vyplatí. Lepší, když vás 
budí hlásič, než hasič!

Klidný a pohodový rok 2019!

Roman Skalický, 
referent prevence, SDH Žichlínek

„Tyto povinnosti má 
každý vlastník ne-
movitosti sám.“

Pozor na falešné 
kominíky!

Kroužek mladých hasičů

podařilo vyhrát svojí kategorii (mladší 
dorost) naprosto excelentním během. 
Dokázal pokořit svůj „osobák“ časem 
21.30s.  

Okresní kolo Závodu všestrannosti se 
pro tento rok konalo v Letohradu Kun-
čice. Děti vyrazily na trať, která měla 
6 stanovišť, v pětičlenných hlídkách. 
Starší hlídce se moc nevedlo, skončila 
na celkovém 39. místě ze 45 družstev, 
mladšímu družstvu se dařilo lépe - 13. 
místo ze 40 družstev.

Dne 3. 11. 2018 jsme se vypravili na 
výlet do Olomouce do Pevnosti pozná-
ní. Děti si mohly vyzkoušet na vlastní 
kůži fyzikální i přírodovědné pokusy 
a potrápit své mozkové závity na hlavo-
lamech... Pevnost poznání je ideální tip 
na super výlet pro všechny zvídavé.

Ani vedoucí v tomto roce nezaháleli. 
V Nekoři si obnovovali svou odbornou 
kvalifikaci vedoucích kroužku MH. 
Všichni úspěšně.

Poslední soutěž v roce 2018 se konala 
v Hrabišíně, děti běhaly člunkovou 
štafetu 8x50 metrů. Obě družstva 
dosáhla hezkých výsledků, přestože 
mnoho dětí onemocnělo a museli jet 
i naši nejmenší závodníci. Mladší obdr-
želi 11. místo a starší 8. místo.

Děkuji všem dětem za jejich nadšení 
pro sport a všem vedoucím i rodičům 
za jejich podporu a čas.

Kateřina Skalická, instruktor družstev MH
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Přehazovaná
Od listopadu běží soutěžní sezóna už 
i těm nejmenším volejbalistkám (ve 
věku 6 - 9 let). Jako každý rok, tak 
i letos se účastníme Krajského přeboru 
přehazované dívek. Od listopadu do 
března poměřujeme svoje síly např. 
s družstvy z Lanškrouna, České Třebo-
vé, Svitav, ale i z Pardubic či Chvaletic. 
Snad se mezi 33 týmy tabulky naše 3 
družstva neztratí!

Prakticky se stejnými družstvy se 
setkáváme i v rámci tzv. Barevného 
minivolejbalu, který zpřístupňuje volej-
bal i těm nejmenším dětem pomocí 
různých stupňů odbíjení míče. 

Přípravka
Hráčky družstva přípravky si letos 
poprvé zkusily zahrát krajskou soutěž 
trojkového volejbalu. V této soutěži je 
zpočátku herně podporovaly zkušeněj-
ší hráčky mladších žákyň, čím děvča-
tům děkuji za jejich pomoc. Hráčky 
během tří kol získaly cenné zkušenos-
ti, které chtějí využít v příštím turnaji 
konaném 13. 1. 2019 v Žichlínku. 
Aktuálně děvčatům patří 17. pozice 
z 32 družstev. Hráčky se také zapojily 
do turnajů barevného minivolejbalu, 
z jehož prvního turnaje v Poličce si 
přivezly bronzové medaile. Letošní 
rok přípravka ukončila předvánočním 
přátelským utkáním s Lanškrounem. 
Děkuji všem rodičům za pomoc při 
organizování a fandění na turnajích. 

Renata Paďourová 

Volejbalový tým 
žákyň druhý 
v  kraji!
Náš tým žákyň v sezoně 2018/2019 
hraje soutěž mladších i starších žákyň.

V mladších žákyních po 5. místě 
v kvalifikaci jsme byly ve skupině B, ale 
hned po prvním kole krajské soutěže 
jsme se dostaly do elitní skupiny A, ve 
které jsou čtyři týmy. V dalších dvou 
kolech jsme skupinu A dokonce vyhrá-
ly a v posledním kole roku 2018 jsme 
byly druhé. V konečném součtu bodů 
jsme nyní na skvělém druhém místě 
v Pardubickém kraji, a to pouze o 1 bod 
za týmem Svitav! 

Volejbal

Divadlo

Prvním rokem děvčata také ochutná-
vají soutěž starších žákyň, kde se již 
od počátku sezony dává vrchní servis 
a hraje se na tři vítězné sety. První 
dvě kola jsme se ukotvily ve skupině 
D, a to vždy díky jedné výhře a jedné 
prohře v herním kole. Ve třetím kole se 
nám ale podařilo vybojovat dvě výhry 
a postoupit do vyšší skupiny C. A jak se 
zdá, holkám forma před Vánoci stále 
rostla a dokonce vyhrály i v posledním 
kole starších žákyň skupinu C a v led-
nu nás čekají soupeři z elitní šestky 
soutěže (Lanškroun A, Polička A). A to 
je výzva! 

V prosinci jsme ještě vyrazily na dva 
turnaje. 9. 12. na Mikulášský turnaj 
v Hradci Králové, kde jsme chtěly otes-
tovat konkurenci v sousedním kraji. 
Utkaly se s pěti týmy (Slavia Hradec 
Králové A, Slavia Hradec Králové B, 
Rtyně v Podkrkonoší, Česká Třebová, 
Lázně Bělohrad). Děvčata neztratila 
ani set, zaslouženě turnaj vyhrála a při-
vezla si již druhý pohár z turnaje v této 
sezoně. 16. 12. pořádal turnaj oddíl 
České Třebové. I zde jsme předvedly 
kvalitní hru, ale štěstí nám chybělo ve 
finále. Naši rivalové ze Svitav tentokrát 
byli lepším týmem a po bitvě v tiebrea-
ku holky skončily, na skvělém druhém 
místě z 8 týmů.

Úspěšná polovina sezóny je za námi 
a já bych chtěla poděkovat rodičům, že 
pomáhají a podporují své děti, a obci 
Žichlínek za finanční podporu. Také 
patří poděkování výboru TJ Žichlínek 
a všem trenérům, kteří mají zájem se 
dětem věnovat. 

Marková Iveta

Předpremiéra hry Baba v po-
dání divadelního souboru lan-
škrounského gymnázia Škeble 
přilákala ve čtvrtek 11. října 
přes sto diváků, kteří se určitě 
dobře bavili, i když je možná 
občas mrazilo v zádech…

V čem je tato hra zvláštní, jiná 
než dosavadních 19 dramat 
tohoto divadelního spolku? Už 
na plakátech bylo uvedeno, že 
se jedná o „pohádku pro malé 
i velké (ale raději velké)“. Co 
očekávat? Politickou satiru, 
která vznikla netradičně ve spo-
lupráci autora hry J. Střechy 
a samotných studentů, kteří 
vymýšleli repliky i situace. „Ze 
všech her, co kdy Škeble hrála, 
je tato nejvíce ovlivněna herci,“ 
konstatoval autor a režisér 
v jedné osobě.

Hlavní dvojroli (baba Jaga 
a plukovník) vynikajícím herec-
kým, ale i hlasovým výkonem 
ztvárnil Martin Bureš, který 
ani jednou nepromluvil svým 
přirozeným hlasem. V dalších 

rolích se také blýskli žichlínští 
herci – studenti gymnázia, Petr 
Syrový a Jan Kuttich.   

Děj se odehrává v neurčitém 
čase, v městečku Božkov, kde 
jsou nespokojeni se svým živo-
tem dospělí, ale i žáci z místní 
školy. Ti vymyslí, že by jim 
mohla pomoct baba Jaga, která 
si nechá říkat Babi a která se 
brzy chopí své příležitosti... Po-
kud vás zajímá, jak vše dopad-
ne, můžete zhlédnout některou 
z dalších repríz v Lanškrouně 
nebo v okolí.

D. Krátká  

Letošní Den boje za svobodu a demo-
kracii (17. listopad) jsme s nejmlad-
šími hráčkami oslavily bronzovou 
medailí na turnaji „volejbalových 
miminek“ v Poličce. Pro holčičky to 
byl jejich první turnaj a hned zazna-
menaly úspěch. O to zaslouženější, že 
jedno žichlínské družstvo se dokázalo 
prosadit mezi čtyřmi družstvy Svitav 
a dvěma družstvy Poličky. 

Doufáme, že to je pro všechny velká 
motivace do dalších tréninků, na kte-
rých rádi přivítáme nové spoluhráčky. 
Trénujeme ve středu 16.30 - 18.00 a ve 
čtvrtek 16.00 - 17.00.

Za trenérky přehazované: 
Lída Skalická a  Blanka Hubálková

Volejbalová mládež prosinec  2018

Baba v  Žichlínku

Jubilanti 80 a  více let 

V posledním čtvrtletí tohoto roku oslavili své narozeniny:

Helena Mačátová, 80 let,

Marie Dařílková, 89 let,

Jaroslav Cach, 85 let,

Vladimír Bříza, 80 let,

Anna Svitková, 80 let,

Ludmila Tarešová, 88 let,

Emílie Kosová, 89 let,

Josef Tareš, 92 let.

Srdečně Vám blahopřejeme a do dalších přejeme přede-
vším zdraví!
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Nápad na vybudování multifunkčního 
hřiště v obci Žichlínek na místě původ-
ního fotbalového hřiště za tělocvičnou 
sahá do roku 2001. Plány byly různé, 
ceny vysoké (dokonce nad 13 mil. 
Kč) i nižší a čekání na dotaci v nedo-
hlednu. Konečné rozhodnutí a zadání 
k přípravě projektové dokumentace 
padlo v roce 2013. Projekční kancelář 
pana Němce z Lanškrouna odevzdává 
kompletní projektovou dokumentaci 
v září roku 2013. V průvodní zprávě na 
straně 5, pod bodem h) jsou uvedeny 
navrhované kapacity stavby:

 - Rozměry hřiště na malou kopa-
nou: 21,0 x 40,0 m

 - Rozměry hřiště na beachvolejbal: 
26,0 x 18,3 m

 - Rozměr běžeckého oválu:  
šířka 2,5 m; délka 150 m + doběhy

 - Délka doběhové dráhy a doskoči-
ště: 48,0 m

 - Celková zastavěná plocha areá-
lem: 2.972,0 m2

Dlouhé čekání na dotaci dopadlo 
neúspěšně, a tak zastupitelstvo obce 
zařadilo předpokládanou částku na 
realizaci do rozpočtu roku 2018. Na 
stavbu multifunkčního hřiště bylo 
vypsáno výběrové řízení 6. 3. 2018. 
Osloveno bylo 10 potenciálních firem, 
z kterých v první fázi výběrového 
řízení pouze 4 splnily závazná kritéria. 
Následně čtyřčlenná hodnotící komise 
navržená zastupitelstvem obce vybrala 
společnost RENOSPORT profi s. r. o.  
Smlouva o dílo byla podepsána 20. 6. 
2018 s termínem dokončení a předání 
hotového díla 31. 10. 2018. Dokončení 
bylo nakonec posunuto z termínových 
důvodů na straně výrobce umělých 
trávníků, nový termín byl stanoven na 
23. 11. 2018. 

Primárním důvodem k vybudování 
multifunkčního hřiště s umělou trávou 
byla nedostatečná kapacita tělocvičny 
v zimním období a nepříjemné kaž-
doroční souboje o získání nejlepšího 
možného času ke sportování. S prosin-
cem tohoto roku došlo k přesunu všech 
fotbalových tréninků na venkovní 
hřiště a díky tomu se značně rozšířil 
možný časový rámec využití tělocvičny 
pro ostatní sportovní složky v obci. 
Rozpis jednotlivých tréninkových 

Multifunkční hřiště v  Žichlínku

UT

UT

TP

TP

TP

PÍ

PÍ

PÍ

oken týmu mužů, žáků i přípravky 
naleznete na stránkách obce v sekci 
REZERVACE. Už několik málo dnů po 
dokončení hřiště bylo vzneseno několik 
žádostí z okolních i vzdálenějších obcí 
na možnosti pronájmu tréninkové 
plochy. Aktuálně je hřiště používáno ve 
zkušebním provozu a slavnostní ote-
vření je plánováno na jaro roku 2019, 
přesný termín bude včas zveřejněn na 
stránkách obce. Obec Žichlínek přeje 
všem současným i budoucím uživate-
lům hřiště co nejpříjemněji strávený 
čas pohybem na čerstvém vzduchu. Ať 
slouží.

L. Skalický
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Úvodem mého článku za MS Žichlínek 
bych chtěl poděkovat všem občanům 
obce Žichlínek za podporu v komunál-
ních volbách. 

Náš spolek má celkem 16 členů a hos-
podaříme na výměře 1 520 ha. V roce 
2020 oslaví spolek od svého vzniku 
70 let. Průměrný věk v našem spolku 
je 54 let, nejstaršímu členovi je 76 let 
a nejmladšímu 28 let.

Každým rokem na jaře provádíme 
sběr odpadu kolem silnic a dvakrát do 
roka osekáváme části řeky Moravské 
Sázavy a Kozího rybníka. Dále také na 
jaře nakupujeme a vypouštíme bažantí 
zvěř v oblasti žichlínského poldru. Tuto 
činnost zazvěření bažanty provádíme 
pátým rokem a tyto bažanty nelovíme. 

Již druhým rokem byly prodávány pro 
občany obce Žichlínek povolenky pro 
sportovní rybolov na Kozím rybníku. 
Jsem velice rád, že prodej povolenek 
vzbudil opětovný zájem mezi občany. 
V tomto záměru budeme v roce 2019 
pokračovat.

Činností našeho spolku za rok 2018 
byla především starost o zvěř, její při-
krmování a v neposlední řadě lov. Rád 

bych také připomenul instalaci mod-
rých odrazek podél silnic vedoucích 
z naší obce. V žichlínském zpravodaji 
jsme o odrazkách již informovali, od-
razka snížila ztrátu zvěře za tmy, ubylo 
střetů s dopravními prostředky.

V roce 2018 byl pořádán v lednu tra-
diční myslivecký ples a s ním spojený 
prodej zvěřinových jídel.

V březnu byla konána v Mateřské škole 
Žichlínek přednáška o myslivosti. Dále 
jsme se spolupodíleli na pořádání dět-
ského dne jak finančně, tak i stanoviš-
těm střelbou ze vzduchovky. Také jsme 
se podíleli již druhým rokem v září na 
organizaci místního pochodu „Žichlín-
ský škerpál“.

Letošní léto bylo, jak všichni víme, 
velmi suché a to se nám podepsalo na 
chovu ryb. Slabý, spíše žádný přítok 
vody do rybníka, zapříčinil, že musel 
být zrušen tradiční výlov Kozího rybní-
ka. Výlov rybníka plánujeme na jaro. 

Letošním rokem byly organizovány 
dva hony. První se uskutečnil v říjnu 
na žichlínském poldru a byl zaměřen 
na černou zvěř a lišky. Výsledek honu 
byl pro nás velkým překvapením, bylo 

uloveno sedm divokých prasat. 

Druhý hon byl uskutečněn na zajíce 
polního, bylo jich uloveno 38. Ať je to 
pro nás podprůměrný výsledek, přesto 
se v okrese Ústí nad Orlicí řadíme mezi 
spolky s největší populací této zvěře. 
Nutno podotknout, že se i u nás proje-
vuje celorepublikové snížení stavu této 
drobné zvěře. Důvody snížení stavu 
této zvěře jsou různé, podotýkám, 
že jako myslivci jsme zajíce polního 
nevystříleli.

Před Vánoci jsme zorganizovali objed-
návku a prodej vánočních kaprů. Kapři 
byli dovezeni našimi členy z rybářství 
v Litomyšli. Doufám, že byli občané 
s prodejem kaprů spokojeni. Rádi 
bychom s touto činností pokračovali 
i v příštím roce.

Pokud byste se chtěli dozvědět více 
o činnosti spolku, můžete nahlédnout 
na naše internetové stránky (https://
myslivost-zichlinek.webnode.cz/).

V novém roce 2019 Vám přeji za sebe 
a členy MS Žichlínek především hodně 
zdraví, štěstí a spokojenosti.

Za MS Žichlínek Ondřej Skalický

 

Šance pro rodinu - Sociálně 
aktivizační služby pro rodiny s  dětmi

Škola

Školská rada pro 
období 2018 - 2021 je 
kompletní
V novém tříletém funkčním období 
bude pracovat školská rada ve složení: 
Bc. Blanka Indrová, Mgr. Dana Krátká 
a Radka Špačková. Školská rada při 
Základní škole a Mateřské škole Žichlí-
nek byla ke dni 13. 11. 2018 kompletně 
zvolena na období 2018 - 2021:

Mgr. Dana Krátká, členka školské rady 
jmenovaná zřizovatelem

 - nominace a volba zřizovatelem 
proběhla 30. 10. 2018, viz. Zápis 
z ustavujícího zasedání Zastupitel-
stva obce Žichlínek konaného dne 
30. 10. 2018

Bc. Blanka Indrová, členka školské 
rady volená zákonnými zástupci nezle-
tilých žáků

 - nominace probíhala od 8. do 13. 11. 
2018, volba se konala v úterý 13. 11. 
2018 od 15.30 do 17.30 hodin

Radka Špačková, členka školské rady 
volená pedagogickými pracovníky 
školy

 - nominace a volba proběhla 13. 11. 
2018 při konání pedagogické rady 
za první čtvrtletí školního roku 
2018/2019, viz zápis z pedagogické 
rady

Gratuluji všem zvoleným členkám 
školské rady a těším se v následujícím 
období na spolupráci při rozvoji školy 
a řešení problematiky života školy při 
jednáních školské rady. 

Etiketa
V pátek 19. října jsme dětem ve škole 
představili výchovně vzdělávací mi-
niprojekt na téma Etiketa, školní řád 
a stolování. Program si pro nás připra-
vila Kateřina Kloudová. 

Během jedné hodiny jsme si zopako-
vali, jak se chovat v základních spole-
čenských situacích v běžném životě i ve 
školním prostředí (v šatně, kabinetě, 
jídelně, třídě a na chodbě), jak se cho-
vat k učitelům a řediteli. Dozvěděli jsme 
se, kdo je v jaké situaci společensky 
významnou osobou, které projevujeme 
při vzájemném setkání úctu: 1. žena – 
muž; 2. starší – mladší; 3. nadřízený 

– podřízený. A tedy jak správně bychom 
se měli zdravit, a to i při setkání skupiny 
různých osob (žák x rodič x učitel) a vše 
jsme si předvedli ve scénkách. Dokonce 
jsme si zvolili tzv. správce pozdravu, 
jenž nosí odznak a pečuje o společen-
ské chování ostatních žáků. Na závěr 
jsme si prakticky ukázali, jak správně 
prostřít stůl, držet příbor a usadit se 
u stolu. 

V podobných setkáváních nad zásada-
mi správného společenského chování 
budeme dále pokračovat.

Slavnosti světýlek
Ve čtvrtek 2. listopadu 2018 proběhla 
tradiční akce s názvem „Slavnost světý-
lek“, na které se podílí nejen naše škola, 
ale i řada rodičů a obec Žichlínek.

Jelikož se na podzim mění příroda, 
ubývá slunečního světla, posouváme 
také letní čas na zimní, bývá brzy tma 
a je potřeba si posvítit. Proto jsme si 

v tento den symbolicky rozžehli malá 
světélka i my. Děti z mateřské i základ-
ní školy si pro tuto událost vytvořily 
krásné lucerničky, ve kterých již od půl 
páté plápolaly plamínky, a zdobily tak 
u chodníku vstup ke škole.

V 17 hodin zahájila akci mateřská škola 
přednesem básní a zpěvem halloween-
ské písně. Po nich nastoupili všichni 
žáci 1. stupně a zazpívali jimi oblíbenou 
písničku „Když máš radost a víš o tom“. 
Žáci pak postupně po třídách přednáše-
li básničky, krátké pranostiky a zpívali 
písně s podzimní tématikou, výjimkou 
nebyla ani hra na flétnu. Závěrem 
byla společná „Óda pro radost“, která 
má pro tuto školní akci upravený text 
refrénu.

Po vystoupení následoval průvod s lam-
pionky kolem školy a celou akci ukončil 
velkolepý 15 minutový ohňostroj. Pro 
tuto příležitost napekly občerstvení 
ochotné maminky s pracovnicemi škol-
ní kuchyně a spolu s nápoji ho nabízely 

Má vaše dítě problémy ve škole? 
Nevíte, jakým způsobem s dětmi trávit 
volný čas, jak jim nastavovat hranice? 
Potřebujete pomoci s plánováním 
každodenního chodu rodiny? Nevy-
cházíte s penězi a potřebujete pomoci 
se sestavením a vedením rodinného 
rozpočtu či podporu při řešení dluho-
vé problematiky? Bojíte se chodit na 
úřady, nerozumíte úředníkům a potře-
bujete, aby vás někdo doprovodil? Jsou 
vaše děti umístěny v náhradní péči a vy 
chcete vytvořit podmínky pro jejich 
návrat domů?

Pokud jste alespoň na jednu z těchto otá-
zek odpověděli ANO, jsme tu od toho, 
abychom vám s řešením vaší situace 
pomohli! Za rodinami docházíme přímo 
do domácností.

Službu poskytujeme bezplatně po celém 
okrese Ústí nad Orlicí.

Telefon: 734 281 416
E-mail: css@uo.hk.caritas.cz

Kontaktní osoba: Veronika Kuklová, DiS.
www.uo.charita.cz/sluzby/sance-pro-rodinu

Ohlédnutí za rokem 2018 v  mysliveckém spolku
Myslivci
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po celou dobu konání.

Doufáme, že si všichni večer náležitě 
užili. A děkujeme všem, kteří se na 
přípravě akce účastnili.

Žichlínský projekt 
školního stravování jde 
příkladem
Na pozvání školské rady při Základní 
škole Městečko Trnávka přijely vedoucí 
školní jídelny ZŠ a MŠ Žichlínek paní 
Schemberová, vedoucí kuchařka paní 
Šmidová a ředitel školy pan Krejčí 
představit program „Skutečně zdravá 
škola“. Zúčastnili se nejen členové rady 
školy a vedení školy, ale také pracovníci 
školní kuchyně. Z původně plánované-
ho maximálně hodinového setkání se 
stala velmi obsáhlá téměř tříhodinová 
diskuze nad možnostmi aplikování 
žichlínských zkušeností v jejich školní 
kuchyni a jídelně. Následující text je 
výběrem ze zápisu rady školy z Městeč-
ka Trnávka:

„Jídelna žichlínské školy má regionální 
dodavatele všech potřebných surovin, 
tedy základem je čerstvé pečivo, maso, 
zelenina, ovoce. Škola organizuje pro 
děti kroužek „Kuchtík“, kde si mohou 
vyzkoušet různé postupy a samy něco 
uvařit, upéct, vyrobit. Jídelna zpracová-
vá i suroviny ze zahrádek rodičů, pra-
rodičů dětí, a tím se snaží opět pokrmy 
zatraktivnit. Velké úsilí stojí za přípra-
vou jídelníčku, opět tak, aby skladba 
pokrmů byla pro děti zajímavá, barevná 
a samozřejmě splňovala požadované 
normy. Paní vedoucí velmi zdůrazňova-
la, že pro změnu stravovacích návyků je 
zapotřebí doslova souhra všech napříč, 
tedy jídelny, rodičů i pedagogických 

Moc děkujeme především panu Kubáto-
vi, ale i Vám, že jste přišli a na tuto akci 
dobrovolně přispěli.

Čertovské bruslení
Letos škola připravila pro žáky I. 
stupně kurz bruslení. Všechny děti se 
po něm rozhodně nemusí stydět vyjet 
v zimě na brusle mezi ostatní veřejnost, 
protože po pěti lekcích školy bruslení 
s panem Vicencem, který kurz v lan-
škrounské Hale Bóži Modrého vedl, 
umí bruslit opravdu každý. 

Na naší již čtvrté lekci bruslení se ve 
středu 5. prosince objevil i Mikuláš. 
Samozřejmě s sebou nezapomněl vzít 
i anděla s čertem. Děti se tak mohly 
předvést a ukázat této trojici, jak se 
naučily bruslit. Protože je Mikuláš 
štědrý, rozdal všem drobnou nadílku, 
těm zlobivějším výměnou za básničku 
či písničku. Do pekla tedy čert odešel 
s prázdnou... Věříme, že si zpestřenou 
výuku žáci užili.

Vánoční dílny (nejen) 
s  rodiči
Ve čtvrtek 6. prosince od 15 do 17 
hodin probíhalo v mateřské i základní 
škole tvoření vánočních dekorací, na 
kterých se podíleli nejen žáci, ale i jejich 
rodiče. Opět jsme zdobili vánoční 
stromečky, z drátku tvořili andělíčky či 
stromečky, obyčejná párátka proměnili 
v hvězdičky a na dekorace jsme využili 
dokonce i šišky. Výrobky jste si mohli 
prohlédnout a případně zakoupit na 
tradiční vánočním jarmarku, který se 
konal ve středu 12. 12. 2018 v podve-
čer.

Podařilo se vytvořit nejen mnoho 

pracovníků. Pomalými kroky začaly 
doslova přetvářet děti k obrazu svému. 
Je to cesta dlouhá a náročná, přesto 
realizovatelná. Základem je samozřej-
mě skutečnost, že jídlo dětem chutná. 
Samozřejmě se objevují případy, kdy 
určitá část malých strávníků určitý 
pokrm doslova baští a naopak jiná část 
vrací. Přesto při celkovém hodnocení 
jednoznačně převládá spokojenost 
a optimismus celého kolektivu jídelny. 
Z pohledu spotřebního koše jídelna 
plní dle norem MŠMT ČR a částka na 
obědy je nižší nebo srovnatelná s naší 
školou.

Byly nám předány aktuální i připravo-
vané jídelníčky, různé písemné podkla-
dy od projektu SZŠ a další materiály. 
Diskuse pokračovala naprosto plynule 
a témata se měnila dle nápadů či při-
pomínek všech přítomných. Součástí 
jednání byla i prezentace vybraných 
surovin pro kuchyni a ochutnávka cca 
šesti pokrmů, které aktuálně jídelna 
pro děti připravovala. Paní Schembe-
rová i paní Šmidová nabídly naší škole 

krásných dekorací, ale v předvánočním 
čase jsme skutečně měli k sobě na-
vzájem blíž. Všem příchozím rodičům 
děkujeme za spolupráci.

Vánoční jarmark 
s  besídkou
Začátek prosince jsme s dětmi zasvětili 
přípravě vánočních dekorací a nacvi-
čování vystoupení na vánoční besídku 
spojenou s jarmarkem. Děkujeme 
rodičům, prarodičům a ostatním, kte-
ří přispěli i svými krásnými výrobky, 
díky nimž se výstavka rozrostla. Tato 
tradiční předvánoční akce se konala 
ve středu 12. prosince od 16:30 na 
žichlínském sále. Vaše účast byla 
senzační, v mžiku se zaplnilo cca 120 
míst na sezení a část publika se muse-
la přesunout na balkon.

Program besídky zahájila mateřská 
škola. Nejprve vystupovaly malé Be-
rušky a po nich starší děti ze Soviček. 
Předvedly pásmo písniček, básniček 
i hravé představení s divadelními prv-
ky. Představení základní školy zahájil 
taneční kroužek, kdy holčičky z 1. a 2. 
ročníku zatancovaly v rytmu písničky 
„Shake it off“. Po nich nastoupily 
s flétničkou Verunka Marková a Te-
rezka Bartášková. Prvňáčci zazpívali 
svoji první písničku Vánoční, kterou 
mnoho z dětí zná od Míši Růžičkové. 
Třeťáci nám zarecitovali básničky 
o mrazíku, vánočních kaprech a zimní 
paní. Druhý ročník zpíval veselou pís-
ničku o přátelství „Když jsi kamarád, 
tak pojď si s námi hrát“. Následovala 
kratší pauza, o které jste se mohli 
občerstvit a prohlédnout si ručně tvo-
řené výrobky, které byly rozprostřeny 
po obou stranách sálu.

i jídelně pomoc ve všech směrech. Za to 
jim patří velké poděkování.“

Přichází advent
Ve čtvrtek 29. listopadu v 16:30 jsme 
se všichni mohli setkat v žichlínském 
kostele Narození sv. Jana Křtitele na již 
třetím hudebním programu s panem 
Kubátem. Tentokrát si pro nás připravil 
tematický adventní program. Jsme rádi, 
že se akce mohla odehrát v tomto pro-
středí a někteří ze zúčastněných tak měli 
příležitost žichlínský kostel navštívit 
poprvé.

Pan Martin Kubát je profesionální 
varhaník. Nebylo tedy překvapením, že 
varhany v tento podvečer zazní. Mnohé 
z Vás to jistě do kostela přilákalo a přišli 
si zvuk tohoto největšího hudebního 
nástroje poslechnout. Střídal ve hře kos-
telní varhany na kůru s elektronickými 
varhanami při výkladu před auditoriem.

Po úvodním slovu pana ředitele a pana 
varhaníka jsme si poslechli zřejmě 
nejznámější varhanní skladbu od J. S. 
Bacha Toccata a fuga d moll. Podobný 
název nese i skladba od Josefa Segera, 
která zazněla jako druhá. Poté nám p. 
Kubát přiblížil roráty, jsou to liturgic-
ké zpěvy typické pro dobu adventní 
a pochází z dob Karla IV. Zazpívané byly 
jak v latině, tak češtině. Pastorely jsou 
o poznání starší, asi 1500 let. Jsou to 
v podstatě vánoční písně. Společně jsme 
si zazpívali mnohem mladší vánoční 
písně, které vznikaly v období posled-
ních 300 let, a to písně Štědrej večer 
nastal, Narodil se Kristus Pán a Pásli 
ovce valaši. Závěrem zazněla krásná, 
improvizovaná skladba, jež v sobě skrý-
vala úryvky dalších koled. 

Po přestávce se ukázali nejstarší 
žáci 1. stupně ZŠ, 4. a 5. ročník nám 
zábavně sehrál písničku „Vánoce, Vá-
noce přicházejí“. S klidnější sestavou 
se ukázal i kroužek dětské jógy. Po ní 
nám na flétnu zahrál pár koled Honzík 
Venzara. S druhou písničkou a taneč-
kem „Čert a Káča“ se pochlubili naši 
prvňáčci. Jako předposlední vystoupil 
opět taneční kroužek, tentokrát starší 
tanečnice se sestavou na skladbu 
„Don´t wake me up“. Závěrem 
nastoupil celý 1. stupeň a mateřská 
školka, abychom si společně zazpívali 
koledu „Štědrej večer nastal“, ke které 
se přidalo i publikum.

I když se někde objevilo pár chybiček 
nebo zlobila technika, měli jste pro 
tyto nedokonalosti pochopení a děti 
odměnili velkým potleskem. Vždyť 
takového velké představení na pódiu 
společenského sálu téměř žádná jiná 
škola nemá. Protože jde v posledním 
roce o třetí obdobnou událost, kterou 
naše škola na společenském sále pro 
rodiče a přátele školy připravila, je na 
dětech znát, že postupně ztrácí ostych 
ze svého veřejného vystupování. A to 
je podstatné pro jejich prosazení 
v dalším životě.

Po programu na pódiu následoval 
vánoční jarmark. Stoly v obou dvou 
přísálích byly zcela zaplněny výrobky 
a dekoracemi, které si návštěvníci 
mohli zakoupit. Výtěžek z jarmarku 
a z dobrovolného vstupného bude 
použit na kulturní akce pro mateř-
skou školu a na vybavení naší školní 
družiny.

Děkujeme všem za vytvoření krásné 
adventní atmosféry a společně stráve-
ný čas. 

Mgr. Miloš Krejčí, 
ředitel MŠ a ZŠ Žichlínek

Žichlínský projekt školního stravování jde příkladem

Vánoční dílny

Čertovské bruslení Vánoční jarmark
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Kalendář akcí
PLESY , DIVADLO A KARNEVAL NA SÁLE V ŽICHLÍNKU

18. 1. 2019 Myslivecký ples

26. 1. 2019 Sportovní ples

1. 2. 2019 Papírenský ples

8. 2. 2019 Ples Forez  (bez vstupu pro veřejnost)

15. 2. 2019 Hasičský ples

22. 2. 2019 Rybářský ples

1. 3. 2019 Sto roků republiky aneb dějiny  
úsměvem (Divadlo Ve středu)

14. 3. 2019 Dětský karneval


